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Valné shromáždění Spolku přátel Smečna a širého okolí 

Číslo jednací: 2/2025 
Datum konání: 1. 6. 2025 
Místo konání: Cukrárna Sladký den 
 
Přítomní členové: Jiří Kraus (předseda), Mgr. Karel Jan Procházka (místopředseda), 
Vlasta Fořtová (rada sdružení), Věra Stehlíková (rada sdružení) 
 
Omluvení: Eva Ničová (nečekané zdrav. důvody), Karel Podracký (dovolená),  
Mgr. Jana Podlešáková (prac. důvody) 
 
Neomluvení: 
 
Hosté: Marcela Kedroňová, Mgr. Magdalena Lencová st., Ivana Šubrtová, Barbora 
Štrobachová Dis., Kateřina Lapáčková, Ing. Petra Tobolářová, Magdalena Lencová 
ml., Ing. Michaela Penzová, Veronika Krausová 
—————————————————————————————————— 
Na Valném shromáždění jsou přítomni 4 členové ze 7 členů, a je touto nadpoloviční 
většinou zaručená usnášeníschopnost. 
 

1. Zahájení  
Předseda Jiří Kraus přivítal přítomné členy a hosty a zahájil schůzi Valného 
shromáždění ve 13:04, která byla řádně ohlášena dle platných stanov spolu s 
programem a podklady. Proti programu nebyla vznesena námitka ani doplnění. 
 
Program: 

1. Zahájení 
2. Slovo předsedy 
3. Přijetí nových členů 
4. Schválení nových stanov 
5. Členské příspěvky 
6. Čestný člen 
7. Průzkum: Jak vidíte Spolek přátel Smečna a širého okolí 
8. Akce pro rok 2025 a budoucnost spolku 
9. Různé 
10. Diskuze 
11. Závěr 

 
1 

mailto:spolekpratelsmecna@seznam.cz
https://spolekpratelsmecna.estranky.cz/


Spolek přátel Smečna a širého okolí 
Komenského 351, 273 05 Smečno 

IČO: 22826408, datová schránka: 2bpczhs 
spolekpratelsmecna@seznam.cz 

https://spolekpratelsmecna.estranky.cz/ 
 

 
Jiří Kraus pro ověření zápisu navrhl Věru Stehlíkovou a Mgr. Karla Procházku. 
 
Nebyl podán žádný protinávrh. 
 
Usnesení: 
Ověřovatelé zápisu jsou paní Věra Stehlíková a Mgr. Karel Procházka. 
 
Hlasování: 
Pro: 4 
Proti: 0 
Zdražel/a se: 0 
 
 2. Slovo předsedy 
Viz. příloha 

 3. Přijetí nových členů 
Ke dni 1. 6. 2025 podalo přihlášku ke členství dohromady 14 zájemců z řad široké 
veřejnosti. Jsou jimi: p. Tomáš Pumrle, sl. Rozálie Šubrtová, sl. Magdalena Lencová 
ml., pí. Kateřina Kohlíková Lapáčková, pí. Marcela Kedroňová, pí. Ivana 
Šubrtová, Mgr. Magdalena Lencová st., Ing. Petra Tobolářová, Ing. Michaela 
Penzová, p. Viktor Bystřičan, p. Tomáš Tůma, pí. Barbora Štrobachová Dis., sl. 
Veronika Krausová, Mgr. Pavel Havránek 

Jiří Kraus uvedl, že přijetím nových členů se spolek dostane na původní počet členů v 
roce 2010, kdy měl spolek ustavující schůzi. 
 
Nebyl podán žádný protinávrh. 
 
Usnesení: 
Valné shromáždění schvaluje přijetí 14 nových členů, kteří řádně podali 
přihlášku o členství. 
 
Hlasování: 
Pro: 4 
Proti: 0 
Zdražel/a se: 0 
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Na Valném shromáždění je přítomno 13 členů z 21 členů, a je touto nadpoloviční 
většinou zaručená usnášeníschopnost. 

 4. Schválení nových členů 
Předseda spolku navrhl členům úpravu stanov spolku, které byly naposledy upravené 
v roce 2018. Reaguje tím na modernizaci spolku, kdy je třeba přidat nové údaje, 
srozumitelnost, práva nebo povinnosti, ale také za několik let ověřené věci, které 
například moc nefungovaly. Úprava se týkala: 

● Zrušení rady sdružení a přenesení pravomocí na Valné shromáždění a předsedu 
● Rozšíření práv a povinností členů, snížení minimálního věku členů, přidán 

statut Čestného člena a Dobrovolníka 
● Úprava cílů spolku a přidání činnosti spolku 
● Rozšíření zásady financování 
● Srozumitelnosti a odstranění nepotřebných pasáží 

Byly vzneseny dotazy k novým stanovám, avšak nebyl podán žádný protinávrh ani 
doplnění. 

Usnesení: 
Valné shromáždění schvaluje aktualizaci stanov spolku. 
 
Hlasování: 
Pro: 13 
Proti: 0 
Zdražel/a se: 0 
 
 5. Členské příspěvky 
Jiří Kraus navrhl opětovné obnovení členských příspěvků, které Valné shromáždění 
zrušilo již v roce 2019 z důvodu odvádění velké práce a vynaložení sil členů na 
dobrovolnických akcích kolem pyrámu. Předseda vnímá členské příspěvky jako 
skvělý nástroj pro udržitelný zdroj financování spolku. Každoročně spolek žádá město 
o dotaci v hodnotě 10 - 15 tisíc Kč, v minulém roce získalo na tradiční výstavě kolem 
10 tisíc Kč.  
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V rámci diskuze předseda informoval, kolik činí členské příspěvky u spolku PARTAS 
z.s., Baráčnická obec Muncifaj a ProLedce! z.s. Poukázal také na inflaci a reálnou 
hodnotu částky, která byla u zmíněných spolku schválená před několika lety.  
 
Návrh na novou částku vycházela z původního členského příspěvku s přepočtem o 
dnešní inflaci. Pro seniory a mládež mladší 18 let byla navržena částka 150 nebo 200 
Kč, pro ostatní 300 a 350 Kč. Věra Stehlíková navrhla do příspěvku pro seniory a 
mládež zahrnout také studenty (do 26 let). V diskuzi byly všichni pro tento návrh. 
Dále členové dali zelenou pro vyšší částku, ve které není velký rozdíl. 
 
Usnesení: 
Valné shromáždění schvaluje obnovení členských příspěvků pro dvě skupiny: 

● Senioři, mládež a studenti (do 26 let) budou platit částku 200 Kč 
● Ostatní řádní členové budou platit 350 Kč 

 
Hlasování: 
Pro: 13 
Proti: 0 
Zdražel/a se: 0 
 
 6. Čestný člen 
V rámci schválení nových stanov a vzniku statutu Čestný člen po vzoru jiných spolků 
a organizací. Tento statut mohou získat na návrh pouze členové, kteří se významně 
zasloužili o práci a rozvoj spolku. 
 
Jiří Kraus navrhl bývalou dlouholetou předsedkyni Evu Ničovou. Ta vedla spolek 13,5 
let až do 20. října 2024. Za celou dobu se snažila rozvíjet spolek, založila několik 
tradicí, aktivit a spoluprací (výstava o Anenskou pouť, úprava okolí pyrámu, MDŽ, 
kalendáře, …). Jiří Kraus doporučil shlédnout dokumentární cyklus Smečenští 
sousedé, ve kterém vyzpovídal Evu Ničovou, která představovala mladí ve Smečně, 
práci na MNV, knihovně a v Domově Pod Lipami a její aktivity v rámci občanského 
života. 
 
Díky tomuto udělení získá Eva Ničová statut Čestný člen a dobrovolnost platit členské 
příspěvky. 
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Usnesení: 
Valné shromáždění uděluje statut Čestného člena Evě Ničové za její významnou 
práci pro spolek. 
 
Hlasování: 
Pro: 13 
Proti: 0 
Zdražel/a se: 0 
 
Po tomto bodu odešla paní Věra Stehlíková.  
 
Na Valném shromáždění je přítomno 12 členů z 21 členů, a je touto nadpoloviční 
většinou zaručená usnášeníschopnost. 
 
 7.  Průzkum: Jak vidíte Spolek přátel Smečna a širého okolí 
Respondenti v období 30. 3. - 23. 5. 2025 mohli vyplnit průzkum nazvaný Jak vidíte 
Spolek přátel Smečna a širého okolí, který byl převážně vyplňován online, a dle 
předsedy spolku měl přinést názor široké veřejnosti o tomto spolku, ale také o tom, co 
si lidé přejí za akce.  
 

● Dohromady vyplnilo dotazník 33 osob, z toho: 
○ 20 Smečeňáků a 13 přespolních 
○ 8 lidí ve věku 20 - 29 let, a 40 - 49 let 
○ 6 lidí ve věku 50 - 59 let a 5 lidí ve věku 30 - 39 let 
○ 4 lidi ve věkových skupinách 60 - 69 let, 10 - 19 let a 80 + let 
○ 100 % rádo chodí na naše tradiční výstavy 
○ 75 % si přeje opět stolní kalendář 

● Respondenti také hlasovali o jaké akce by měly největší zájem. Z průzkumu 
vychází, že: 

○ 21 osob = Výstava 
● 21 osob = Vycházka 
● 19 osob = Sousedské setkání 
● 16 osob = Besedy 
● 14 osob = Péče o památky 
● 12 osob = Úklid přírody 
● 11 osob = Úprava a čištění veřejného prostranství 
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● Dále také vyjádřili lidé zájem o obdobu pořadu Křeslo pro hosta, prohlídky, 
koncerty nebo kvízy 

 
Dále z průzkumu vyšlo, že si: 

● 12 osob myslí, že se musí spolek vylepšit, být více v povědomí a zaujmout, 
protože neznají jeho aktivity. 

● 10 osob je spokojených s dosavadní prací spolku a moc se jim líbí jeho 
pravidelné akce. 

● 5 osob se staví neutrálně nebo dobře. 
 
 8. Akce pro rok 2025 a budoucnost spolku 
Spolek ke dni 1. 6. uskutečnil 4 akce a na jedné se podílel. Ještě před koncem 
minulého roku popřáli členové občanům do nového roku všechno nejlepší rozdáním 
PFky do schránek.  

● V březnu se uskutečnilo tradiční MDŽ ve spolupráci s Baráčnickou obcí 
Muncifaj, na kterou dorazilo 38 osob. Na akci hrál pan Jaroslav Dobner, a na 
akci promluvil předseda Jiří Kraus, rychtářka Michaela Šilhavá, a dále Eva 
Ničová zavzpomínala na práci smečenských žen a bývalá učitelka Hana 
Vaňková na zesnulého Josefa Zímu.  

● 12. 4. pomohl spolek KČT Slaný a panu Miroslavu Blažkovi na zajištění 
pochodu “Za Havlíčkem do bývalých lázní Šternberk a na Smečno”. Členové 
Eva Ničová a Jiří Kraus zajistili prohlídku věže a kaple spolu s výkladem. Na 
zámek dorazilo cca 50 osob.  

● 3.5 se uskutečnila dobrovolnická akce “Zachraňme starý hřbitov!”, na který 
dorazilo neuvěřitelných 19 osob. Členové odstranili několik náletových dřevin 
na hrobech a posekali trávu. Za odměnu měli možnost nahlédnout do hrobky 
Clam - Martiniců. Akce se uskutečnila díky svolení Římskokatolické církve 
Smečna a faráře Mikuláše Uličného. 

● V rámci odložených městských oslav 24.5. proběhla vycházka na téma 
“Náměstí a jeho proměny” s Jiřím Krausem a Evou Ničovou. Částečně se s 
výkladem přidával Jaroslav Lenc. Pí. Ničová a p. Lenc také zúčastněné pustili 
do svých obydlí na dvůr, které mají krásně opečovávané. Vycházka trvala 3 
hodiny a zúčastnilo se jí 20 osob. 

● Do konce roku se uskuteční dvě procházky do okolí, promítání filmu Něžný 
barbar za pomoci Filmového klubu Smečno, tradiční výstava na téma “Kultura 
ve Smečně” a dvě vycházky. Dále “Večer starých fotografií”, vzpomínková 
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akce na Mgr. Janu Hořejší a místopředseda Mgr. Procházka vydá 
pravděpodobně letos knihu o rodákovi Zdeňku Liškovi. 

● Ing. Penzová představila zapojení se do osvětové akce Nevajgluj, která se 
uskuteční koncem srpna. Dle dobrého promyšlení a nápadu lze získat jako 
výhru peníze na podpoření spolku. O této akci se ještě pobavíme. 

● Dále bylo o budoucnosti spolku hovořeno v bodu Diskuze. 
 

9. Různé 
● Předseda spolku navrhl udělat v měsíci červen a červenec neformální schůze k 

jednotlivým směrům, na kterých se členové dohodnou, jaké aktivity členové 
budou dělat. Vytvoří podle toho plán na 5 let. 

● Místopředseda spolku hovořil o vznikající knize o Zdeňku Liškovi, který je 
významný smečenský rodák a zapomenutý filmový hudební skladatel. Kniha se 
skoro napsaná, je doplněná o veškeré informace i ze soukromého života, 
protože se nepočítá, že by ještě někdy taková kniha vznikla. Dcery Zdeňka 
Lišky jsou spokojené. Aktuálně je problém s distributorem. 

● Jiří Kraus měl nápad na využití sýpky pro drobné kulturní akce a výstavy v 
teplých měsících. Po návštěvě s pí. Ničovou a Zdeňkem Lukšíkem viděli úplně 
nevyhovující stav a možné propadnutí na některých místech. Také se zde 
historicky tvoří skladiště nepotřebných věcí města, Kolpingovy rodiny Smečno 
a Vojenského skanzenu Smečno. Uvidíme v budoucnu. Ale místo na pořádání 
kulturních akcí které značně chybí, se členové jednoznačně shodli. 

● Předseda spolku pochválil při schůzce s p. starostou Tomášem Burdou 
digitalizaci kronik. Uvedl, že dlouhodobě máme zájem vytvořit internetovou 
encyklopedii po vzoru větších měst. Toto vidíme v dlouhodobém horizontu. 

● Spolek osloví město, zda by mohlo v rámci tradiční výstavy o pouť vystavit 
tapisérii, která byla v obřadní síni radnice. Zeptá se, zda by jí bylo možné poté 
darovat, jako už mělo bývalé vedení města zájem před 10 lety. Aktuálně je 
uložena na půdě v pytli. Zajistí Jiří Kraus. 

● 7.7. uplyne 10 let od úmrtí naší členky, učitelky a aktivní občanky Mgr. Jany 
Hořejší. Akce se uskuteční 6.7. na hřbitově za účasti široké veřejnosti. 

● Jiří Kraus oznámil, že má zájem na podzim podat přihlášku na FAMU. V rámci 
kritérií musí natočit deseti minutový film - rozhodl se pro natočení pověsti O 
smečenském drakovi. Vybral několik členů spolku a občanů do rolí a požádá 
vedení města o dotaci na kostýmy. Starostovi Burdovi se záměr líbil i jako 
propagace Smečna.  
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● Jiří Kraus oslovil ředitelku ZŠ Smečno Ing. Lenku Bechyňskou se záměrem 
uskutečnit v příštím školním roce Vlastivědný kroužek zaměřený především na 
dějepis a občanskou nauku. Zda by žáci měli zájem, uvede pí. ředitelka v 
průběhu září. 

● Vedení spolku vyslovilo zájem obnovit bankovní účet pro rychlejší příjem a 
výdej peněz, mj. na členské příspěvky a dary od občanů. 

● Pokladnice Vlasta Fořtová vyjádřila, že již nechce být pokladnicí, protože jí 
dělala od vzniku spolku, a chce zůstat jen jako řadová členka. Předseda Kraus 
se přítomných zeptal, zda by měl někdo zájem tuto funkci zastávat. Zájem měla 
Ing. Petra Tobolářová a spolu s místopředsedou Procházkou vyjádřili souhlasné 
stanovisko. 

● Jiří Kraus projevil zájem o uspořádání společného výletu spolku do Kutné 
Hory a GASK, do které získal 5 volných vstupenek díky nominaci na Cenu 
hejtmanky Středočeského kraje 2025, do které ho nominovala Marcela 
Kedroňová. Členové jsou pro a rozdělí si náklady, nebo se zaplatí výlet z 
rozpočtu spolku. 

● Z průzkumu vyšlo, že lidé mají zájem o kalendář spolku. Jiří Kraus nalezl 
výhodnou nabídku na výrobu, která by stála kolem 100 Kč za kus. 
Pravděpodobně tento rok kalendář znovu obnoví. 

 
 10. Diskuze 

● V rámci diskuze byla projedná budoucnost spolku. Jiří Kraus uvedl, že by byl 
rád, kdyby se každý alespoň trochu zapojil během roku. Přítomným členům 
uložil úkol, aby přemýšleli, jaké akce by bylo dobré uskutečnit. Projednali by 
se na neformálních schůzích viz výše. Předseda poděkoval, že je moc rád, že se 
počet zdvojnásobil ze sedmi na 21 členů, které spolek měl před 15 lety.  

● Dále se předseda Kraus zeptal na názor přítomných členů na “žabo-myší” 
válku mezi cukrárnami, protože nám Cukrárna od Šárky nabídla na naše 
dobrovolnické aktivity zmrzlinu zdarma pro zúčastněné. Členové dali neutrální 
stanovisko. Nejsou pro ani proti. 

 
Zapsal: Jiří Kraus 
 
Ověřili: Mgr. Karel Jan Procházka 
 
 Věra Stehlíková 

 1. 6. 2025 
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